





Avenida da Universidade, Taipa, Macau, China 中國澳門氹仔 大學大馬路

Tel 電話: (853) 8822 8833 Fax 傳真: (853) 8822 8822 Website 網址: www.um.edu.mo E-mail 電郵: info@um.edu.mo





# **Guided Campus Tour**

The Communications Office provides guided campus tours for visitors, which are led by PR Student Ambassadors. The tours are available Monday through Saturday, with two tours per day at 10:00am and 3:00pm, respectively. Each tour lasts about 1.5 hours.

傳訊部逢星期一至六每天提供兩場校園導賞,分別於早上10時和下午3時開始,每場約1.5 小時,由學生公園大使作饗遵。





http://www.um.edu.mo/co/visit\_us/visit.php

http://www.um.edu.mo/co/chi/visit\_us/visit.php



#### 澳大概況

澳門大學(簡稱澳大)創辦於1981年,是澳門唯一一所國際化公立綜合性大 學,現有10,000多名學生,來自近50個國家和地區。以英語為主要授課語言, 超過八成老師來自全球。澳大扎根中西文化交融的土壤,不斷追求卓越,近 年更晉身世界大學排名前400強。

澳大以「仁、義、禮、知、信」為校訓,前身是私立東亞大學,1988年被政府收 購並重組,1991年改名為澳門大學。現設有人文學院、工商管理學院、教育 學院、健康科學學院、法學院、社會科學學院、科技學院、中華醫藥研究院、 應用物理及材料工程研究所、微電子研究院、協同創新研究所,以及榮譽學 院。開辦約130個學士、碩士和博士學位課程,學生可以選擇到全球150多 所高等院校交流和學習。

澳大師生屢獲國家級和國際性獎項,五大學科領域(工程學、藥理學與毒理 學、計算機科學、臨床醫學及社會科學總論) 進入基本科學指標資料庫(ESI) 前1%。澳大獲國家科學技術部批准成立了三所國家重點實驗室,涵蓋中醫 藥、微電子和智慧城市物聯網。

在中央政府和澳門特區政府大力支持下,澳大於2014年遷至位於廣東 省橫琴島的新校園,並依照澳門法律實施管轄。新校園佔地約一平方公 里,使大學有優越的空間條件實踐辦學理念,更引入住宿式書院系統, 實踐全人教育。

澳大將利用澳門獨特的地理優勢,建設成為粵港澳大灣區西岸人才培養基 地和科技創新中心,立足澳門、融入灣區、面向全國、走向世界,發展成為一 所澳門人驕傲、國家和國際學術界認可的卓越大學。

### **About UM**

Founded in 1981, the University of Macau (UM) is the only public comprehensive university in Macao, with a high degree of internationalisation. It currently has over 10,000 students from around 50 countries and regions. English is the main medium of instruction, and over 80 per cent of its faculty members are from outside of Macao, Located in a city where the East meets the West, UM constantly strives for excellence, as is reflected in its ranking among the world's top 400

The university motto is 'humanity, integrity, propriety, wisdom, and sincerity' . In 1988, the Portuguese Macao government acquired and restructured the private University of East Asia. the predecessor of UM, and renamed it University of Macau in 1991. The university offers approximately 130 degree programmes at bachelor's, master's, and doctoral levels through its various faculties and institutes, namely the Faculty of Arts and Humanities, the Faculty of Business Administration, the Faculty of Education, the Faculty of Health Sciences, the Faculty of Law, the Faculty of Social Sciences, the Faculty of Science and Technology, the Institute of Chinese Medical Sciences, the Institute of Applied Physics and Materials Engineering, the Institute of Microelectronics, the Institute of Collaborative Innovation, and Honours College. UM students can choose from more than 150 institutions around the world for exchange programmes or overseas studies.

UM researchers' achievements are recognised by national and international awards. UM is among the top 1 per cent in Essential Sciences Indicators (ESI) rankings in five subjects, namely Engineering, Pharmacology & Toxicology, Computer Science, Clinical Medicine, and Social Sciences, General. With the approval of the Ministry of Science and Technology of China, UM has established three state key laboratories, dedicated to research in microelectronics, Chinese medicine, and the Internet of Things for smart cities.

With the support of the central and Macao SAR governments, UM in 2014 moved to the current campus, which is located on Hengqin Island, Guangdong province, but is under the jurisdiction of the Macao SAR. Covering an area of around one square kilometre, the campus provides UM with favourite conditions to pursue its educational ideals, one of which is holistic education implemented through a residential college

Looking ahead, UM will leverage on Macao's strategic location in the Guangdong-Hong Kong-Macao Greater Bay Area to become a centre for talent development and technological innovations on the west bank of the Pearl River. By positioning itself as a university that is rooted in Macao, integrated into the Greater Bay Area, and geared towards China and beyond, UM aspires to become a university that is the pride of Macao residents and recognised by national and international academic communities.



## North北區

## West西區

The West Zone consists of nine residential colleges (RCs), namely Chao Ho East Asia College. Students and RC fellows dine and live together in the RCs, where various kinds of activities are organised on a regular basis to help

澳大10所住宿式書院的其中九所均位於西區,分別是曹光彪書院、鄭裕彤 書院、張崑崙書院、蔡繼有書院、霍英東珍禧書院、呂志和書院、馬萬祺羅 柏心書院、滿珍紀念書院,以及何鴻燊東亞書院。學生與書院導師同宿共 膳,攜手策劃和參與各類活動。



the Faculty of Social Sciences, the Faculty of Business Administration, the

東區是澳大的門戶,也是主要的教學區,設有地標性的圖書館、大學展館、 中央教學樓和學生活動中心。科技學院、健康科學學院、人文學院、社會科 學學院、工商管理學院、法學院、教育學院坐落該區。行人和車輛經東區進

### 東區East

## 南區South





